



QK2310663

N 1000-8020
11-2158/R
EN WEYAEM

卫生研究

WEISHENG YANJIU

2023年7月 第52卷 第4期

Volume 52 Number 4 July 2023

JOURNAL
OF
HYGIENE
RESEARCH

2023.4



ISSN 1000-8020



9 771000 802239

中国疾病预防控制中心主办
CHINESE CENTER FOR
DISEASE CONTROL AND PREVENTION

万方数据



第二届全国优秀科技期刊二等奖
第二届国家期刊奖百种重点期刊
卫生部首届医药卫生优秀期刊一等奖

卫生研究

2023年7月 第52卷 第4期

目次

调查研究

- 2015年中国15个省(自治区、直辖市)60岁及以上人群身体活动状况及其与肌肉衰减的关系 欧阳一非,张晓帆,黄绯绯,等(528)
- 2021年上海市18~64岁居民营养健康知识知晓率现况调查 曲梦影,宋琪,史泽环,等(534)
- 大学生体力活动变化与焦虑抑郁共病症状的关联 王萌,陶舒曼,杨娅娟,等(554)

实验研究

- 转 fat-1 基因猪肉粉的蛋白质功效比评价 聂淑慧,毛德倩,李敏,等(561)
- 支链氨基酸对一次性大强度离心运动后大鼠骨骼肌蛋白分解通路的影响 魏昊,石云龙,程燕,等(565)
- 蜡样芽孢杆菌呕吐毒素引发的米面制品食物中毒快速确证方法研究 崔霞,王莉莉,刘平,等(573)
- 响应面法优化 VitroGel 体系上人源肝细胞三维培养条件的研究 王晶波,陈晨,马妍,等(579)
- 不同粪菌移植周期对抗生素预处理小鼠肠道菌群恢复的影响 周志谟,张瑜杰,刘美汛,等(585)
- PERK-eIF2 α -ATF4-CHOP 通路在双酚 A 诱导小鼠睾丸支持细胞凋亡中的作用 刘暑霞,张玲,柳赞昊,等(591)
- 饮水锶对高血压小鼠血压及炎症功能的影响 林好湏,辛志明,夏瑜鸿,等(598)
- 电感耦合等离子体串联质谱法快速测定人体尿液中钛 张森,赵志飞,丁亮(604)

达能营养中心青年科学工作者论坛

- 2000—2019年中国汉族7~18岁儿童青少年超重与肥胖变化趋势 王洋,阿力木江·依米提·塔尔肯(519)
- 2015年中国45岁及以上糖尿病患者能量及食物消费状况 李裕倩,朱谦让,柳楨,等(541)
- 不同分娩方式对脐带动静脉血中蛋白质、葡萄糖和血脂水平的影响 戴楠,金子程,王焯,等(549)

食品安全风险评估

- 重庆市居民膳食铅暴露概率风险评估 陈佳辉,陈京蓉,冯萍,等(611)
- 2016—2020年浙江省市售食用植物油中2-氯丙醇酯污染状况和暴露评估 张荷香,陈江,陈莉莉,等(618)

文献数据分析

- 《卫生研究》2022年载文作者及机构分析 苑弘波,高凌,崔彦红,等(623)

调查报告

- 母乳喂养与小学二年级学生入睡潜伏期延长的关联 黄莉,刘艳红,黄韵,等(627)
- 个体化医学营养治疗对早中期糖尿病肾病患者营养状况的影响 裴元元,刘霞,李玲,等(632)

实验报告

- 化学浸提-电感耦合等离子体光谱法分析黑木耳中的铝形态 王正,王子怡,张妮娜,等(635)

精准营养

- 精准营养和个性化营养在控制营养不良和慢性疾病中具有应用前景 霍军生(639)
- 精准营养研究中运用的方法与技术 沈 蕊,李 岩,石丽丽,等(641)
- 基因多态性在叶酸干预心脑血管疾病中的作用 石丽丽,李 岩,毛宏梅,等(648)
- 基因多态性在肥胖干预中的作用 李 岩,陈 晨,霍军生(657)
- 肠道微生物在肥胖干预中的作用 王丽媛,李 岩,毛宏梅,等(666)
- 餐后血糖反应的精准预测 李 岩,霍军生(672)
- 个性化叶酸补充预防神经管缺陷 毛宏梅,石丽丽,霍军生(676)
- 精准营养的代谢相关指标 陈 晨,李 岩,季佳子,等(681)

综述

- miRNAs 及其相关调控网络在尘肺病中的作用 王 义,王 蕊,徐海明(685)

其他信息

- 《卫生研究》投稿须知 (封二)
- 参考文献撰写要求 (527)
- 关于不法分子冒用我刊名义征稿行骗的提醒说明 (560)
- 《卫生研究》编辑委员会 (617)
- 达能营养中心青年科学工作者论坛 (626)

(本期责任编辑 唐增煦)

※ ※ ※ ※ ※ ※ ※ ※ ※ ※ ※ ※ ※ ※ ※

声 明

为适应我国信息化建设,扩大本刊及作者知识信息交流渠道,本刊已被《中国学术期刊网络出版总库》及 CNKI 系列数据库收录,其作者文章著作权使用费与本刊稿酬一次性给付。如作者不同意文章被收录,请在来稿时向本刊声明,本刊将作适当处理。

《卫生研究》编辑部

卫生研究 WEISHENG YANJIU

(双月刊·公开发行)
2023年第52卷第4期
7月30日出版
编委会主任:陈君石
主 编:段国兴
编辑部主任:陈海峰
1972年1月创刊

主管单位:国家卫生健康委员会
主办单位:中国疾病预防控制中心
编辑出版:中国疾病预防控制中心营养与健康
所《卫生研究》编辑部
100050 北京市西城区
南纬路29号
电 话:010-66237130,66237264,
66237290
投稿平台:<http://wsyj.cbpt.cnki.net>
印 刷:北京博海升彩色印刷有限公司
发 行:北京报刊发行局
订 购:全国各地邮局

JOURNAL OF HYGIENE RESEARCH
Vol. 52 No. 4 Jul. 30 2023
(Published Bimonthly)
Director of Editorial Committee: Chen Junshi
Editorial Office: Under the Auspices of the National
Institute for Nutrition and Health, Chinese
Center for Disease Control and Prevention
Mailing and Ordering Address: the Editorial
Office of the Journal of Hygiene Research, 29
Nanwei Road, Beijing 100050, China
Tel: 86-10-66237130, 66237264,
66237290
<http://wsyj.cbpt.cnki.net>

中国标准连续出版物号: ISSN 1000-8020
CN 11-2158/R

邮发代号: 82-720
广告发布登记号:京西市监广登字 20170189 号

国内定价: 20.00 元/册
国外定价: 20.00 美元/册

JOURNAL OF HYGIENE RESEARCH

Volume 52 Number 4 2023

CONTENTS IN BRIEF

- Relationship between physical activity and muscle mass loss among people aged 60 and above in 15 provinces of China in 2015 Ouyang Yifei, et al. (528)
- Survey on the awareness rate of nutrition and health knowledge among residents aged 18-64 in Shanghai in 2021 Qu Mengying, et al. (534)
- Association between changes in physical activity and comorbid symptoms of anxiety and depression in college students Wang Meng, et al. (554)
- Protein efficiency ratio of genetically modified pork powder with fat-1 gene Nie Shuhui, et al. (561)
- Effects of branched-chain amino acid supplementation on skeletal muscle proteolytic pathways after exercise-induced muscle injury in rats Wei Hao, et al. (565)
- Rapid confirmation method of food poisoning caused by *Bacillus cereus cereulide* in rice and flour products Cui Xia, et al. (573)
- Optimization of three-dimensional culture conditions of L02 cells with response surface methodology based on VitroGel system Wang Jingbo, et al. (579)
- Influence of different fecal microbiota transplantation cycles on the recovery of intestinal microbiota in the antibiotic cocktail-pretreated mice Zhou Zhimo, et al. (585)
- The role of PERK-eIF2 α -ATF4-CHOP pathway in the apoptosis of TM4 cells induced by bisphenol A Liu Shuxia, et al. (591)
- Effect of strontium in drinking water on blood pressure and inflammatory function in hypertension mice Lin Yuzhen, et al. (598)
- Rapid determination of titanium in human urine by inductively coupled plasma-tandem mass spectrometry Zhang Miao, et al. (604)
- Probabilistic risk assessment of dietary exposure to lead among Chongqing residents Chen Jiahui, et al. (611)
- Contamination and dietary exposure assessment of 2-chloropropanol esters in vegetable oils available on Zhejiang market during 2016-2020 Zhang Hexiang, et al. (618)

DANONE INSTITUTE CHINA Young Scientists' Forum

- Secular trend in overweight and obesity among Chinese children and adolescents of 7-18 years old during 2000-2019 Wang Yang, et al. (519)
- Status of dietary energy and consumption of food among Chinese diabetics aged 45 years and above in 2015 Li Yuqian, et al. (541)
- Effect of different delivery modes on the level of protein, glucose and blood lipids in cord artery and vein blood Dai Nan, et al. (549)

**Address of Editorial Office: 29 Nanwei Road, Beijing 100050
People's Republic of China**

JOURNAL OF HYGIENE RESEARCH

Volume 52 Number 4 2023

CONTENTS IN BRIEF

- Relationship between physical activity and muscle mass loss among people aged 60 and above in 15 provinces of China in 2015..... Ouyang Yifei, et al. (528)
- Survey on the awareness rate of nutrition and health knowledge among residents aged 18-64 in Shanghai in 2021 Qu Mengying, et al. (534)
- Association between changes in physical activity and comorbid symptoms of anxiety and depression in college students Wang Meng, et al. (554)
- Protein efficiency ratio of genetically modified pork powder with fat-1 gene Nie Shuhui, et al. (561)
- Effects of branched-chain amino acid supplementation on skeletal muscle proteolytic pathways after exercise-induced muscle injury in rats Wei Hao, et al. (565)
- Rapid confirmation method of food poisoning caused by *Bacillus cereus* cereulide in rice and flour products Cui Xia, et al. (573)
- Optimization of three-dimensional culture conditions of L02 cells with response surface methodology based on VitroGel system Wang Jingbo, et al. (579)
- Influence of different fecal microbiota transplantation cycles on the recovery of intestinal microbiota in the antibiotic cocktail-pretreated mice Zhou Zhimo, et al. (585)
- The role of PERK-eIF2 α -ATF4-CHOP pathway in the apoptosis of TM4 cells induced by bisphenol A Liu Shuxia, et al. (591)
- Effect of strontium in drinking water on blood pressure and inflammatory function in hypertension mice Lin Yuzhen, et al. (598)
- Rapid determination of titanium in human urine by inductively coupled plasma-tandem mass spectrometry Zhang Miao, et al. (604)
- Probabilistic risk assessment of dietary exposure to lead among Chongqing residents Chen Jiahui, et al. (611)
- Contamination and dietary exposure assessment of 2-chloropropanol esters in vegetable oils available on Zhejiang market during 2016-2020 Zhang Hexiang, et al. (618)

DANONE INSTITUTE CHINA Young Scientists' Forum

- Secular trend in overweight and obesity among Chinese children and adolescents of 7-18 years old during 2000-2019 Wang Yang, et al. (519)
- Status of dietary energy and consumption of food among Chinese diabetics aged 45 years and above in 2015 Li Yuqian, et al. (541)
- Effect of different delivery modes on the level of protein, glucose and blood lipids in cord artery and vein blood Dai Nan, et al. (549)

**Address of Editorial Office: 29 Nanwei Road, Beijing 100050
People's Republic of China**